

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

ردا على إعلان ننتياهو فرض السيادة على غور الأردن وشمال البحر الميت وعدد من المستوطنات

المجلس الوطني الفلسطيني-يطالب بتعليق عضوية إسرائيل في الأمم المتحدة ووقف العمل بالاتفاقيات

10.9.2019

قال المجلس الوطني الفلسطيني ان الرد على اعلان ننتياهو وحكومته فرض السيادة على غور الأردن وشمال البحر الميت وعدد من المستوطنات يستدعي الإسراع في تطبيق قرارات المجلسين الوطني والمركزي التي طالبت بسحب الاعتراف بإسرائيل، ووقف العمل بكافة الاتفاقات معها.

ودعا المجلس الوطني الفلسطيني في بيان صدر عنه مساء اليوم الى التوجه الى الجمعية العامة للأمم المتحدة في دورتها القادمة وطرح إعادة النظر في عضوية إسرائيل فيها كونها لم تلتزم بقراراتها وفي مقدمتها القرارين 181 و194، داعيا الى توفير الحماية الدولية وفقا للقرار الذي اقرته الجمعية العامة للأمم المتحدة العام الماضي. واعتبر المجلس الوطني اعلان رئيس وزراء حكومة الاحتلال الإسرائيلي ننتياهو فرض السيادة الإسرائيلية في الضفة الغربية المحتلة، استخفافا واستهتارا وتحدياً لسافرا لإرادة المجتمع الدولي ومؤسساته وقراراتها ذات الصلة بالقضية الفلسطينية.

وقال المجلس الوطني في بيانه إن اعلان رئيس حكومة الاحتلال مستند الى الدعم والتشجيع الامريكي المباشر في إطار ما يسمى بصفقة القرن التي تشكل خطرا كبيرا ليس على الحقوق الفلسطينية فحسب بل على الامن والاستقرار في المنطقة بأكملها، كما انه يأتي في سياق حملته الانتخابية التي تقوم على العدوان والتوسع والاستيطان لمحاولة كسب المزيد من اصوات المتطرفين والمستوطنين.

وأكد المجلس الوطني أن اعلان ننتياهو لن يغير من حقيقة ان كل أشكال الاستيطان الإسرائيلي في اراضي الدولة الفلسطينية بما فيها مدينة القدس والمعترف بها من قبل الجمعية العامة للأمم المتحدة عام 2012 غير قانونية وغير شرعية ولن تنشئ أي حق للاحتلال فيها.

وختم المجلس الوطني الفلسطيني بيانه بالتأكيد على الحق الفلسطيني الثابت في الدفاع عن حقوقه بكافة الوسائل المشروعة، وانه لن تنعم إسرائيل والمنطقة بالأمن والسلام طالما استمر هذا الاحتلال المجرم، وطالما لم ينعم شعبنا في الحرية والعيش في دولته المستقلة وعاصمتها مدينة القدس على حدود الرابع من حزيران 1967، وعودة اللاجئين إلى ديارهم وفق القرار 194.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

In response to Netanyahu's declaration of sovereignty over Jordan Valley, north of Dead Sea and settlements

The Palestinian National Council (PNC) calls for suspension of Israel's membership in the United Nations and suspension of the agreements.

10th of Sep. 2019

The Palestinian National Council (PNC) said that the response to Netanyahu and his government's declaration of imposing sovereignty over Jordan Valley, north of Dead Sea and settlements calls for the speedy implementation of the decisions of the Palestinian National Council and Central Council demanding the withdrawal of recognition of Israel and the suspension of all agreements with it.

In a statement issued this evening, PNC called for going ahead to the United Nations General Assembly at its next session, and demand to re-consider the membership of Israel in the UN, because it did not abide by UN resolutions, especially resolutions 181 and 194. PNC also called for international protection for Palestinian people and lands, in accordance with the resolution adopted by the UN General Assembly last year.

PNC considered that the announcement of Prime Minister of the Israeli occupation government Netanyahu to impose Israeli sovereignty on the occupied West Bank is a recklessness, disregard and a blatant challenge to the will of the international community, its institutions and decisions related to the Palestinian issue.

In the same statement, PNC said that the declaration of the Prime Minister of the occupation government is based on direct American support and encouragement, within the framework of the so-called (Deal of the Century), which poses a great danger, not only to Palestinian rights, but to security and stability in the entire region, as it comes in the context of Netanyahu's elections campaign, which is based on aggression, expansion and settlement, in a try to win more votes from extremists and settlers.

PNC stressed that Netanyahu's announcement would not change the fact that all forms of Israeli settlement in the Palestinian state lands including the city of Jerusalem as recognized by the UN General Assembly in 2012, are illegal and illegitimate, and will not create any right to occupation there.

In the conclusion, PNC affirmed that the Palestinians have the right to defend their rights by all legitimate means, and that Israel and the region will not enjoy security and peace as long as this criminal occupation continues, and as long as Palestinian people do not enjoy freedom and live in their independent state, with Jerusalem as its capital, on the borders of June 4, 1967, and the return of refugees to their homes in accordance with resolution 194.